
JEGYZŐKÖNYV 

Készült: a  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  2008.  július  28-án  16:10  órai  kezdettel  a 
Monorierdő  Község  Polgármesteri  Hivatal  Dísztermében  tartott  polgármester  indítványára 
összehívott nyílt ülésről

Jelen vannak: Tóth Attila levezető bizottsági tag, Lomen Attila,  Kiss Dénes László  bizottsági 
tagok

Tanácskozási joggal részt vesz: Vargáné Vass Éva jegyző, Sahin-Tóth Jenőné pü.csop.vez.
Meghívott: Juhász Sándor polgármester, Vad Mária alpolgármester, Dr.Pácziné Félix Anna, Borbás 
Elvira, Szalai Gábor képviselők
Megjelent: Szűcs István vezető főtanácsos
Távollévő bizottsági tag: Záhonyi Zoltán, Dr.Práczki Péter

Tóth Attila levezető elnök: Üdvözli a jelenlévőket. Megállapítja, hogy a bizottság határozatképes, 
mivel a megválasztott bizottsági tagok több, mint fele (3 fő) jelen van. A jegyzőkönyv vezetésére 
felkéri  Sahin-Tóth  Jenőnét.  A jegyzőkönyv  hitelesítésére  felkéri   Kiss  Dénes  László  bizottsági 
tagot. Mindenki megkapta a meghívót, és a hozzá tartozó anyagot.

A bizottság levezető elnöke javasolja elfogadásra az alábbi napirendet:

1.) Előterjesztés Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal dolgozóinak jutalmazására
2.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
92/2008.(V.29.)Kt.határozat pénzügyi fedezetének megteremtésére
3.) Tájékoztatás fűnyíró vásárlásáról
4.) Előterjesztés a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és pihenőidőről, egyéb 
juttatásokról, valamint a Polgármesteri Hivatal működését érintő egyes 
szabályokról szóló rendelet véleményezésére 
5.) Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat 2008.évi költségvetéséről szóló 
2/2008.(II.06.)Kt.rendelet módosítására
6.) Előterjesztés lakossági bejelentés alapján Fürdő utca teljes hosszában 
fekvőrendőrök elhelyezésére
7.) Előterjesztés Jujutsu Ifjúsági Kör jutalomkeretének biztosítására
8.) Előterjesztés haszonbérleti kérelmekre
9.) Előterjesztés közvilágítás bővítésére
10.) Előterjesztés az „önkormányzatok tulajdonosi megállapodás, egyezségre 
Monorierdő önálló településsé nyilvánítását követő vagyonmegosztásról” szóló 
megállapodás-tervezet véleményezésére 

A Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottság  a napirendi  pontra  és   sorrendjére,  valamint a 
jegyzőkönyvvezető  és a jegyzőkönyv hitelesítő  személyére tett  javaslatot  3 igen szavazattal 
elfogadja. 

1.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal dolgozóinak jutalmazására

Tóth  Attila  levezető  bizottsági  tag: felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: a hivatal dolgozói plusz munkát végeztek a tavalyi évben, és ki nem 
vett szabadságuk is van. Ennek a pénzügyi vonzata járulékokkal együtt 1,4 M Ft. A költségvetésben 
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átcsoportosítást javasol, egyrészt a konténervásárlás előirányzatából, másrészt a meg nem valósult 
víz-csatorna beruházás terhére. 
Tóth Attila  levezető bizottsági  tag: valamilyen  kimutatást  szeretne arról,  hogy milyen  arányban 
oszlik meg a jutalom.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: pénzügy  19  és  12  nap,  műszak  7  nap,  jegyző  5  nap  ki  nem  vett 
szabadság, el nem rendelt túlmunka a pénzügyön 28 és 19 nap. Tételesen felsorolja, forintosítva.
Tóth Attila levezető bizottsági tag  megkérdezi, hogy a jutalom alapja az illetmény.
Vargáné Vass Éva jegyző: a pénzügynek a tavalyi évben olyan mértékű volt a leterheltsége, hogy az 
másként nem ellentételezhető. Az összes kifizetés 1 080 E Ft 345 E Ft a járulék, de ebből 87 E Ft 
nm számfejthető, tehát annyival csökken.  
Juhász Sándor polgármester: javasolja a bizottságnak fogadja el az előterjesztésben szereplő összeg 
kifizetését, és kéri javasolják a Képviselő-testületnek elfogadásra.
Vad Mária alpolgármester: szerinte nem megfelelő az előterjesztés megfogalmazása, de támogatja a 
kifizetést.  Az „esedékessé vált”  kifejezést  kifogásolja.  Elmagyarázza a szabadságmegváltás  és a 
túlmunka fogalmait saját értelmezésében.
Sahin-Tóth  Jenőné  pénzügyi  csoportvezető: a  Meghívó  és  az  anyag  a  bizottsági  elnökkel 
egyeztetett.
Tóth Attila  levezető bizottsági  tag:   megfogalmazza a határozati  javaslatot:  Monorierdő Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy  a  Polgármesteri  Hivatal  dolgozóinak  jutalmazását  támogassa,  és  a  költségvetésben 
konténervásárlásra elkülönített előirányzatból 795 E Ft-ot, valamint a víz-csatorna hálózat bővítése 
előirányzatból 605 E Ft csoportosítson át a személyi juttatások előirányzatra. Feleszi szavazásra a 
határozati javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

72/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Polgármesteri Hivatal dolgozóinak jutalmazásáról

Monorierdő Község Önkormányzatának Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága az előterjesztést 
megtárgyalta  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Polgármesteri  Hivatal  dolgozóinak 
jutalmazását támogassa, és a költségvetésben konténervásárlásra elkülönített előirányzatból 795 E 
Ft-ot,  valamint  a  víz-csatorna  hálózat  előirányzatból  605  E  Ft  csoportosítson  át  a  személyi 
juttatások előirányzatra.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
          Vargáné Vass Éva jegyző

2.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 92/2008.(V.29.)Kt. 
határozat pénzügyi fedezetének megteremtésére

Tóth  Attila  levezető  bizottsági  tag: felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
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Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: tájékoztatja a Bizottságot, hogy a bizottsági elnök úr 
kérésére az iskola vezetője meghívást kapott az ülésre.
Juhász Sándor polgármester: neki  jelezte  az intézményvezető,  hogy nem tud jönni,  de leírta  az 
átadandó álláshelyhez tartozó személyi juttatások előirányzatát.
Tóth Attila  levezető    bizottsági  tag  :  ismerteti  a határozat  tartalmát,  valamint  az iskola gazdasági 
vezetői  státusznak  áthelyezését  személyi  juttatásokkal  együtt  a  Polgármesteri  Hivatal  pénzügyi 
csoportjához.  Megfogalmazza  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község  Önkormányzatának 
Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  92/2008.
(V.29.)Kt.  határozat  pénzügyi  fedezetének  megteremtésére,  a  költségvetésről  szóló  2/2008.
(II.06.)Kt.rendeletében a Fekete  István Általános Iskola személyi  juttatásainál gazdasági vezetői 
álláshelyre meghatározott előirányzatot, egy fő álláshellyel együtt, csoportosítsa át Polgármesteri 
Hivatal személyi juttatásainak előirányzatára 2 192 E Ft összegben. Felteszi szavazásra a határozati 
javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

73/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

A 92/2008.(V.29.)Kt. határozat pénzügyi fedezetének megteremtéséről

Monorierdő Község Önkormányzatának Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága az előterjesztést 
megtárgyalta  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  92/2008.(V.29.)Kt.  határozat  pénzügyi 
fedezetének megteremtésére, a költségvetésről szóló 2/2008.(II.06.)Kt.rendeletében a Fekete István 
Általános Iskola személyi juttatásainál gazdasági vezetői álláshelyre meghatározott előirányzatot, 
egy  fő  álláshellyel  együtt,  csoportosítsa  át  Polgármesteri  Hivatal  személyi  juttatásainak 
előirányzatára 2 192 E Ft összegben. 

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős: Dr.Práczki Péter bizottsági elnök
          Vargáné Vass Éva jegyző

3.napirend
Tájékoztatás fűnyíró vásárlásáról

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: részletesen  ismerteti  az  előterjesztésben  leírtakat.  Kéri,  hogy  az 
előterjesztésben  szereplő  határozat-tervezetet  javasolja  a  bizottság  a  Képviselő-testületnek 
elfogadásra.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felolvassa  az  előterjesztésben  lévő  határozat-tervezetet  és 
kiegészíti  az  előterjesztésben  szereplő  összeggel  (204  E  Ft).  Felteszi  szavazásra  a  határozati 
javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
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Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága
74/2008. (VII.28.) PTB.

határozata

Cserjéző beszerzéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy a  beszerzésre  került  cserjéző  vételárának  fedezetére,  a  Monorierdő 
Község  Önkormányzatának  2008.  évi  költségvetéséről  szóló  módosított  2/2008.(II.06.) 
Kt.rendeletében szereplő, lakókonténer vásárlásra elkülönített előirányzat terhére, az egyéb gépek 
berendezések előirányzat javára való átcsoportosítást határozza meg 204 E Ft összegben. 

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

4.napirend
Előterjesztés  a  köztisztviselők  munkavégzéséről,  a  munka  és  pihenőidőről,  egyéb 
juttatásokról,  valamint a Polgármesteri  Hivatal  működését érintő egyes szabályokról szóló 
rendelet véleményezésére 

Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   felkéri Vargáné Vass Éva jegyzőt az előterjesztés ismertetésére.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  Képviselő-testület  2006-ban  megalkotta  a  Polgármesteri  Hivatal 
működési  rendjét  érintő  egyes  szabályokról  szóló  2/2006.számú  rendeletét,  amelyet  azóta  már 
módosítottak.  Az  eltelt  idő  miatt  úgy  gondolja  a  rendelet  megérett  a  módosításra.  A  rendelet 
módosítás előkészítő munkája 2007.októberétől folyik. Tartalmazza azokat a juttatásokat, melyeket 
a  köztisztviselői  törvény  alapján  a  Képviselő-testület  megállapíthat,  alanyi  joggá  tehet,  vagy 
időkorlátot  meghatározva  megállapíthat.  Véleménye  szerint  az  elvégzett  munkát  mindenképp 
díjazni szükséges. Kéri a bizottságot, hogy ennek tükrében véleményezze a rendelet-tervezetet és 
tegyen javaslatot a Képviselő-testületnek.
Kiss Dénes László: több helység rendeltét tanulmányozta. 
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   javasolja hogy paragrafusonként menjenek végig a rendeleten. 
1.§ (2)-ben a magánhangzók lemaradtak, kéri pótolni.
Vargáné Vass Éva jegyző: észlelte, javítja.
Kiss Dénes László: 5.§ (2)-t felolvassa. Nem érti.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   a rendszeres túlmunkát ki végez?
Vargáné Vass Éva jegyző: például a bizottságok mellé kirendelt bizottsági referensek.
Kiss Dénes László: 5.§ (3)-ban lévő 2 hónap helyett  1-et, a 3 hónap helyett 1,5 hónapot javasol 
„adható” meghatározással.
Lomen Attila: nem adná a 5.§ (3)-ban szereplő külön juttatást.
Vad  Mária  alpolgármester:  5.§  (2)-nál  5  munkanap  szabadidő  átalányt  javasolt,  mert  80  óra 
túlmunkát nem végeznek a referensek. A (3)-t kihúzná.
Kiss Dénes László: felolvassa a helyettesítési  díjra vonatkozó részt.  Ne a betegség első napjától 
legyen helyettesítési díj, hanem pl. a 14. naptól, de akkor kapja meg a helyettesítő visszamenőleg a 
díjat. A 25-50%-ot túl tágnak tartja. 
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   a helyettesítésnél egy embert hány ember helyettesít?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: pl.  a  szociális  ügyintézői  munkakört  a  helyettesítés  alkalmával 
szétosztotta több emberre.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   akkor hogyan kapják a helyettesítési díjat?
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Vargáné Vass Éva jegyző: az elvégzett munka arányában.
Kiss Dénes László: vasárnapi munkavégzésnél 50% pótlék adandó, akkor van 100 % ha a dolgozó 
nem kap másik szabadnapot a vasárnap helyett. Vasárnapi munkavégzésért plusz 50%-os pótlékot 
javasol.
Juhász Sándor polgármester: a hétvégén és pihenőnapon végzett munkáért 1 nap munkáért 2 nap 
pihenőnap jár.
Vargáné Vass Éva jegyző: felolvassa a Ktv. 40.§. (2) és (3)-t.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   ha ilyen jellegű túlmunka keletkezik akkor lehetséges,  hogy 
kifizesse a munkáltató?
Vargáné Vass Éva jegyző: felolvassa a helyettesítésre vonatkozó részt a rendelet-tervezetből.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   ha  valaki  munkát  végez,  az  kerüljön  kifizetésre.  7.§.(2).-t 
kivenné, hogy főiskola elvégzésre sarkallja a munkavállalókat. Javasolja a %-os különbségtételt.
Vad Mária alpolgármester: tavalyi évben született a kiegészítésre egy rendelet. Van eltérés, mert a 
felsőfokú végzettségű köztisztviselőnek magasabb a bére, mint a középfokú végzettségűnek.
Vargáné Vass Éva jegyző: a Ktv. 44./H.§ (3)-t felolvassa. A 10% magasabb lehet, de kevesebb 
nem.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   a 10%-ot felemelné 15%-ra a felsőfokú iskolai végzettségűek 
esetében, ösztönzési céllal. 
Vad Mária alpolgármester: elmagyarázza a köztisztviselők I.-es és II.-es besorolási osztály szorzói 
közti különbséget.
Vargáné Vass Éva jegyző: motivációs eszközök beépítésre kerülhetnek a rendeletbe.
Vad Mária alpolgármester: hány középfokú végzettségű van a hivatalban?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: 7  fő.  A  hivatalvezetés  célja,  hogy  minden  köztisztviselő  felsőfokú 
végzettséggel rendelkezzen.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   8.§ (1)-t módosítaná, hogy évi 2 alkalommal  legfeljebb 1 havi 
jutalom, vagy 1 alkalommal legfeljebb 2 havi illetmény a jutalom.
Vargáné Vass Éva jegyző: a z évi 2 alkalommal legfeljebb 1 havi jutalom célszerűbbnek tűnik.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   megkérdezi a jegyző asszonyt, hogy 8.§ (3)-e mire utal.
Vargáné Vass Éva jegyző: céljuttatásként is kitűzhető,  ha valamilyen,  munkakörbe nem tartozó, 
megtakarítást, vagy többletbevételt eredményező tevékenység összegének egy bizonyos %-a. Ezzel 
az önkormányzat és a munkavállaló is jól jár.
Kiss  Dénes  László: megkérdezi  a  jegyző  asszonyt,  hogy  ez  nem  fedhető  le  a 
301/2006.Korm.rendelettel,  amely  a  köztisztviselői  teljesítményértékelésről  és  a  jutalmazás 
szabályairól szól. Nem látja az összegszerűséget, hogy tervezhető legyen.
Vargáné Vass Éva jegyző:  a céljuttatás finanszírozására a Képviselő-testület meghatározhatna egy 
bizonyos  keretet.  A  költségvetési  koncepció  készítésekor  még  nem  lehet  tudni  ezeket  a 
célfeladatokat,  csak a keret  lenne meghatározva.  Ha nem lenne ilyen feladat akkor a keret  nem 
használható fel.
Kiss  Dénes  László: megkérdezi  a  jegyző  asszonyt,  hogy egyéni  elbírálás  alá  esnének az egyes 
célfeladatok az összegek különbözősége miatt.
Vargáné Vass Éva jegyző: igen. 
Kiss Dénes László: kéri fogalmazzák meg.
Vad Mária alpolgármester: megkérdezi  Szűcs Istvánt,  hogy Monoron volt-e ilyen  céljuttatásban 
részük az elmúlt 15 év alatt.
Szűcs István vezető főtanácsos: egyszer.
Vad Mária alpolgármester: nem gondolja, hogy meg kellene szavazni mindent a köztisztviselőknek, 
mert ha ez kimegy a faluba botrány lesz. A köztisztviselőknek juttatásokat adnak, segélyeseket meg 
elutasítanak pár száz forint miatt. Túlzottnak tartja a juttatásokat a rendeletben, neki Monoron nem 
volt ennyi juttatása, csak az amit a törvény kötelezően előírt.
Kiss  Dénes  László: a  falu  közvéleményét  korrektül  kell  tájékoztatni.  Minden  munkavállaló  a 

5



maximum  bérezést  szeretné.  A  hivatalban  dolgozók  a  faluért,  a  lakosokért  dolgoznak,  el  kell 
ismerni őket. Nem véletlenül mentek már el a munkavállalók a hivatalból.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   a jutalomra fordítható összeget a Képviselő-testület határozza 
meg. A lehetőséget meg kell teremteni a jutalmazásra.
Borbás Elvira: egyetért  a rendelet-tervezettel,  de javasolja  kiterjeszteni  a közalkalmazottakra is. 
Javasolja, hogy kérjék meg az intézményvezetőket, hogy ők is dolgozzanak ki hasonló tervezetet. A 
munkaerő megtartása végett juttatásokra van szükség.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   megkérdezi  a  jegyző  asszonyt,  hogy  egy  rendeletben 
meghatározhatók e a köztisztviselőknek és a közalkalmazottaknak adható juttatások.
Vargáné Vass Éva jegyző: nem, mert egyrészt három intézményről van szól, valamint más törvény 
vonatkozik a köztisztviselőkre és a közalkalmazottakra. Az elfogadott rendelet alapján elkészült a 
közszolgálati  szabályzat,  de  ez  nem  került  a  bizottság  elé.  A  hivatal  felajánlja  segítségét  az 
intézmények  vezetőinek  a  szabályzat  előkészítéséhez.  A  munkavállalók  szellemi  tudásukat  és 
fizikai erejüket, szabadidejüket, pénzüket áldozzák fel Monorierdő községért. Ha a lehetőségeket 
elveszik a munkavállalóktól, akkor már nem itt kamatoztatja a dolgozó a tudását.
Kiss Dénes László: a nyugdíjpénztári tagsággal kapcsolatos juttatásokat feltételes módba tenné a 
9.§-ban.  Nem érti miért nem csökkenthető a havi összeg.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   lehet kevesebb mint az előző évi összeg, ha 3000 Ft/hó/fő, de ha 
a minimum hozzájárulást fizet a munkáltató akkor maradhat a rendeletben az a szövegrész, hogy 
nem lehet kevesebb, mint az előző évi.
Lomen Attila: ezt a juttatási formát mindenféleképp támogatja, 2000 Ft/hó/fő. Adókedvezménnyel 
jár, költségmentesen adható.
Vargáné Vass  Éva jegyző: a  szabályozásban  lehet  egyes  juttatásokat  alanyi  jogúvá tenni,  vagy 
adható kategóriába sorolni. A Ktv. is feltételes módot használ, de javasolja, hogy a rendelet-tervezet 
tartalmazzon alanyi jogosultsággá való tételt.
Kiss  Dénes  László:  a  nyugdíj  hozzájárulás  éves  szinten  kb.  300  E  Ft,  támogatja  az  alanyi 
jogosultságot.
Vad  Mária  alpolgármester: javaslata  szerint  a  8-9-10-es  §-t  kihagyná.  Ha  benne  maradnak  a 
rendeletben a juttatások adható formában akkor a továbbiakban a munkáltató dönt róluk.
Kiss Dénes László: a Képviselő-testület határozza meg a költségvetési kereteket.
Vargáné Vass Éva jegyző: a költségvetési rendelet megalkotásakor a Képviselő-testület határozza 
meg,  hogy melyek  azok a keretek amelyekre  fedezetet  biztosít.  Támogathatja  a nyugdíjpénztári 
hozzájárulás alanyi jogosultságát.
Vad Mária alpolgármester: a 11.§-ban szereplő juttatás jár a köztisztviselőnek.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   a meleg étkezési hozzájárulás 12 E Ft/hó?
Vargáné Vass Éva jegyző: adható több is csak az már járulékköteles.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   a  felső  határt  meg  kell  határozni?  Jelenleg  van  ilyen  az 
intézményekben?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: megállapíthat  kevesebbet  is  a  munkáltató.  Természetesen  mindkét 
intézményben van ilyen juttatás.
Vad Mária alpolgármester:  megkérdezi a jegyző asszonyt, tavalyi évben hogyan lett kialakítva.
Vargáné Vass Éva jegyző: azok akik meleg étkezési utalványt választják legfeljebb 12 E Ft-ot, akik 
a  hideg  étkezési  utalványt  legfeljebb  6  E  Ft-ot  kaphatnak,  az  összeg  a  mindenkori  személyi 
jövedelem adóról szóló törvény szerinti adómentes határ.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   munkába járás költségét a helyközi járatnál a vonatközlekedés 
esetében 86%, busz közlekedésnél 80%-ban támogatni kell,  a helyi közlekedés csak támogatható. 
Javaslata helyi közlekedés esetében 50% támogatás, bérlet leadási és számla leadási kötelezettség 
mellett. Javasolja törölni a (3) bekezdést.
Vargáné Vass Éva jegyző:  ha a rendelet többletjuttatást nem határoz meg akkor nincs értelme a 
szabályozásnak.

6



Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   köztisztviselő mikor lehet kiküldetésben? A hivatalnál mikor 
valósul meg a kiküldetés?
Vargáné Vass Éva jegyző: felolvassa Ktv.49/D.§-át.
Szűcs István vezető főtanácsos: konkrét példát említ.
Kiss Dénes László: nem ragaszkodik a nyelvtanulás támogatásához.
Borbás Elvira: ha nyelvvizsgát szerez a köztisztviselő nyelvpótlékot kell fizetni neki.
Kiss Dénes László:  a jövőben különböző nyelveken beszélőkkel kell rendelkeznie a hivataloknak.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   augusztus 1-ével lépne hatályba? 
Vargáné Vass Éva jegyző: felsorolja a idei költségvetésben meglévő juttatásokat. Szeptember 1-től 
szeretné a hatálybalépést.
Vad Mária alpolgármester: költségvetési rendeletet kell módosítani emiatt.
Kiss Dénes László: október 1-től javasolja a hatálybalépést.

Szünet 17.45-17.55

Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   összefoglalja az eddig elmondottakat: 5.§ (3)-ban lévő 2 hónap 
helyett  1-et,  a  3  hónap  helyett  1,5  hónapot  javasol  „adható”  meghatározással,  a  helyettesítés 
esetében 25-50% helyett 30%. 
Vargáné Vass Éva jegyző: felolvassa Ktv.49/B.§ (1)-t, amelyben 25-50% szerepel.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   mire vonatkozik a 25-50%?
Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   a  helyettesítő  köztisztviselő  illetményének  25-50%-a  lehet  a 
helyettesítési díj mértéke. A helyettesítés mértékét a jegyző határozza meg, és első napjától jár.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   az 5.§ (3)-ben a „jogosult” szó helyett „adható”.
Vargáné Vass Éva jegyző: a helyettesítés mértékén mindenféleképp a törvényi szabályozás szintjén 
kellene tartani. 
Vad  Mária  alpolgármester: a  (6)-ben  szereplő  (4)  munkakör  csak  az  anyakönyvvezető 
helyettesítését célozza meg.
Kiss Dénes László: javasolja cseréljék meg a (5)-t és a (6)-t
Vargáné Vass Éva jegyző: hagyják ki a 5.§ (6)-t. Az anyakönyvvezető teljes körű helyettesítése 
jelenleg nem megoldott.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   hagyják ki a 5.§ (6)-t, a 7.§ (1)-ben marad 10%. A 8.§ (1)-ben 
évi 2 alkalommal legfeljebb 1 havi illetménynek megfelelő jutalom. 10.§ (1) 2000 Ft/hó/fő. 12.§ 
helyi közlekedés támogatása 50%.
Vargáné Vass Éva jegyző: a helyközi közlekedés 100%-os támogatásakor kb. átlagosan évi 20 E Ft/
fő többletkiadást jelent. 
Kiss Dénes László: éves szinten 2,2 M Ft többletet jelent.
Tóth Attila  levezető    bizottsági  tag  :   12.§ (2)-ben „számla leadásával” szövegrészt kéri beemelni. 
12.§ (3) törlés. 20.§ október 1-i hatálybalépést javasolja.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: a  Ktv.szerint  a  ruházati  költségtérítéssel  nem  kell  elszámolnia  a 
köztisztviselőnek.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   megfogalmazza  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és pihenőidőről, egyéb juttatásokról, valamint a 
Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes  szabályokról  szóló  rendelet-tervezetét  az  alábbi 
módosításokkal fogadja el:
– a  5.§  (3)-ban  lévő  2  hónap  helyett  1  hónap,  a  3  hónap  helyett  1,5  hónap„  adható” 

meghatározással, 
– hagyják ki a 5.§ (6)-t,
– a 8.§ (1)-ben évi 2 alkalommal legfeljebb 1 havi illetménynek megfelelő jutalom adható
– a 10.§ (1)-ban 2000 Ft/hó/fő illeti meg. 
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– a 12.§-ban helyi közlekedés támogatása 50%
– a 12.§ (2)-ben „számla leadásával” szövegrész kerüljön be
– a 12.§ (3) törlés
– a 20.§-ban október 1-i hatálybalépés. 
Kéri  a  bizottságot,  hogy  a  rendelet-tervezetet  a  felsorolt  módosításokkal  együtt  javasolja 
elfogadásra a Képviselő-testületnek.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

75/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

A köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és pihenőidőről, egyéb juttatásokról, 
valamint a Polgármesteri Hivatal működését érintő egyes szabályokról

 szóló rendelet véleményezéséről 

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy a köztisztviselők munkavégzéséről,  a munka és pihenőidőről,  egyéb 
juttatásokról, valamint a Polgármesteri Hivatal működését érintő egyes szabályokról szóló rendelet-
tervezetét az alábbi módosításokkal fogadja el:
– a  5.§  (3)-ban  lévő  2  hónap  helyett  1  hónap,  a  3  hónap  helyett  1,5  hónap„  adható” 

meghatározással, 
– hagyják ki a 5.§ (6)-t,
– a 8.§ (1)-ben évi 2 alkalommal legfeljebb 1 havi illetménynek megfelelő jutalom adható
– a 10.§ (1)-ban 2000 Ft/hó/fő illeti meg. 
– a 12.§-ban helyi közlekedés támogatása 50%
– a 12.§ (2)-ben „számla leadásával” szövegrész kerüljön be
– a 12.§ (3) törlés
– a 20.§-ban október 1-i hatálybalépés.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

5.napirend
Előterjesztés Monorierdő Község Önkormányzat 2008.évi költségvetéséről szóló 2/2008.
(II.06.)Kt.rendelet módosítására

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász  Sándor  polgármester: a  2008.évi  költségvetésről  szóló  2/2008.(II.06.)Kt.rendelet 
módosítása.  A  rendelet  módosítása  összefoglalja  a  polgármesteri  hivatalban  dolgozók 
jutalmazására,  a  pénzügyi  csoport  1  fővel  való  megnövelésére,  a  fűnyíró  vásárlására,  a 
közművilágítási hálózat bővítésre vonatkozó fedezetek átcsoportosítását. 
Vad Mária alpolgármester: idézi az előterjesztésben a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és 
pihenőidőről,  egyéb  juttatásokról,  valamint  a  Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes 
szabályokról szóló rendelet-tervezet költségvetésbeli módosítását. 
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Vargáné Vass  Éva jegyző: a  köztisztviselők  munkavégzéséről,  a  munka és pihenőidőről,  egyéb 
juttatásokról, valamint a Polgármesteri Hivatal működését érintő egyes szabályokról szóló rendelet-
tervezetről szóló előterjesztés készítésekor még nem tudott a hivatal konkrét összegekkel számolni, 
de a költségvetési rendelet módosításakor már tervezett összegekkel számolt.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető: a bizottsági elnök úrtól a meghívó egyeztetésekor azt a 
tájékoztatást  kapta,  hogy az egyes  napirendek tárgyalása után fog a  bizottság javaslatot  tenni  a 
költségvetési rendelet módosítására.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: mivel  ez  nem  történt  meg  a  Hivatal  összeállított  egy  anyagot, 
tervszámokkal.
Vad Mária alpolgármester: ez mekkora összeg?
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető:  7 280 E Ft.
Vad  Mária  alpolgármester: ez  október  1-től  adható.  Komolytalan.  Honnan  javasol  a  bizottság 
ekkora összeget.
Szűcs István vezető főtanácsos: a költségvetésbe tervezésre került ingatlaneladás is.
Vad Mária alpolgármester: nehogy a köztisztviselők juttatásait fedezzék az ingatlan eladásokból,
Juhász  Sándor  polgármester: a  költségvetés  bevételi  oldala  összesített,  mindenki  fizetése  a 
bevételekből kerül kifizetésre.
Vad Mária alpolgármester: az ő tiszteletdíját az állam küldi le minden hónapban.
Juhász Sándor polgármester: nem, az is a bevételekből kerül kifizetésre.
Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi csoportvezető:   amennyiben a bizottság úgy gondolja, hogy konkrét 
javaslatot kíván tenni a Képviselő-testületnek, úgy a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és 
pihenőidőről,  egyéb  juttatásokról,  valamint  a  Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes 
szabályokról szóló rendelet-tervezet minden egyes pontjának vizsgálja meg költségvetési kihatásait, 
és forintosítsa le, valamint tegyen javaslatot a költségvetési rendelet módosítására.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   a rendelt módosítása magába foglalja a polgármesteri hivatalban 
dolgozók  jutalmazására,  a  pénzügyi  csoport  1  fővel  való  megnövelésére,  a  fűnyíró  vásárlására 
vonatkozó fedezetek átcsoportosítását. 
Juhász  Sándor  polgármester: a  közvilágításért  nem  kell  fizetnie  az  önkormányzatnak,  az  erre 
vonatkozó napirendben elmondja miért.
Vad Mária alpolgármester: idézi az előterjesztésből a közvilágításra vonatkozó szövegrészt.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   több változtatás történt  a  köztisztviselők munkavégzéséről, a 
munka és  pihenőidőről,  egyéb  juttatásokról,  valamint  a  Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő 
egyes szabályokról szóló rendelet-tervezetben.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: elkészült  egy  rendelet-tervezet,  amelynek  elkészült  a  költségvetési 
fedezete  is.  A  bizottság  által  javasolt  módosítások  megváltoztatják  a  költségvetési  rendelet-
tervezetet.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :    javaslata szerint olyan mértékben módosítsák a költségvetési 
rendelet-tervezetet amennyiben feltétlenül szükséges. A köztisztviselők munkavégzéséről, a munka 
és  pihenőidőről,  egyéb  juttatásokról,  valamint  a  Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes 
szabályokról  szóló  rendelet-tervezetből  csak  azok  kerüljenek  bele  ami  fontos.  A  költségvetési 
rendelet  módosításában  a   köztisztviselők  munkavégzéséről,  a  munka  és  pihenőidőről,  egyéb 
juttatásokról, valamint a Polgármesteri Hivatal működését érintő egyes szabályokról szóló rendelet-
tervezet anyagi fedezete maradjon ki.
Vargáné Vass Éva jegyző: helyettesítésre sem kíván összeget javasolni a bizottság?
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   500 E Ft helyettesítési díj megfelelő lenne, és a szeptemberi 
testületi ülésre visszahozható a napirend.
Vargáné Vass Éva jegyző: 450 E Ft volt a képzés, továbbképzésre fordítandó keret javaslata. A 
költségvetési rendelet módosításában az iskolától átcsoportosított egy fő is maradjon benne.
Tóth Attila levezető    bizottsági tag  :   az benne kell,  hogy legyen. Elmondja a határozat-tervezetet: 
Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
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Képviselő-testületnek,  hogy  Monorierdő  Község  Önkormányzat  2008.évi  költségvetéséről  szóló 
2/2008.(II.06.)Kt.rendeletet az alábbiak szerint módosítsa:
– a  Polgármesteri  Hivatal  dolgozóinak  jutalmazását  támogassa,  és  a  költségvetésben 

konténervásárlásra elkülönített előirányzatból 795 E Ft-ot, valamint a előirányzatból 605 E Ft 
csoportosítson át a személyi juttatások előirányzatra

– a 92/2008.(V.29.)Kt. határozat pénzügyi  fedezetének megteremtésére,  a költségvetésről szóló 
2/2008.(II.06.)Kt.rendeletében a Fekete István Általános Iskola személyi juttatásainál gazdasági 
vezetői  álláshelyre  meghatározott  előirányzatot,  egy  fő  álláshellyel  együtt,  csoportosítsa  át 
Polgármesteri Hivatal személyi juttatásainak előirányzatára 2 192 E Ft összegben

– a beszerzésre került cserjéző vételárának fedezetére, a Monorierdő Község Önkormányzatának 
2008.  évi  költségvetéséről  szóló  módosított  2/2008.(II.06.)  Kt.rendeletében  szereplő, 
lakókonténer  vásárlásra  elkülönített  előirányzat  terhére,  az  egyéb  gépek  berendezések 
előirányzat javára való átcsoportosítást határozza meg 204 E Ft összegben. 

– a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és pihenőidőről, egyéb juttatásokról, valamint a 
Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes  szabályokról  szóló  rendelet-tervezetben 
megfogalmazott helyettesítési díjra 500 E Ft kerüljön meghatározásra.

Kéri  a  bizottságot,  hogy  a  rendelet-tervezetet  a  felsorolt  módosításokkal  együtt  javasolja 
elfogadásra a Képviselő-testületnek.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

76/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

Monorierdő Község Önkormányzat 2008.évi költségvetéséről szóló 2/2008.(II.06.)Kt.rendelet 
módosításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy  Monorierdő  Község  Önkormányzat  2008.évi  költségvetéséről  szóló 
2/2008.(II.06.)Kt.rendeletet az alábbiak szerint módosítsa:
– a  Polgármesteri  Hivatal  dolgozóinak  jutalmazását  támogassa,  és  a  költségvetésben 

konténervásárlásra elkülönített előirányzatból 795 E Ft-ot, valamint a előirányzatból 605 E Ft 
csoportosítson át a személyi juttatások előirányzatra

– a 92/2008.(V.29.)Kt. határozat pénzügyi  fedezetének megteremtésére,  a költségvetésről szóló 
2/2008.(II.06.)Kt.rendeletében a Fekete István Általános Iskola személyi juttatásainál gazdasági 
vezetői  álláshelyre  meghatározott  előirányzatot,  egy  fő  álláshellyel  együtt,  csoportosítsa  át 
Polgármesteri Hivatal személyi juttatásainak előirányzatára 2 192 E Ft összegben

– a beszerzésre került cserjéző vételárának fedezetére, a Monorierdő Község Önkormányzatának 
2008.  évi  költségvetéséről  szóló  módosított  2/2008.(II.06.)  Kt.rendeletében  szereplő, 
lakókonténer  vásárlásra  elkülönített  előirányzat  terhére,  az  egyéb  gépek  berendezések 
előirányzat javára való átcsoportosítást határozza meg 204 E Ft összegben. 

– a köztisztviselők munkavégzéséről, a munka és pihenőidőről, egyéb juttatásokról, valamint a 
Polgármesteri  Hivatal  működését  érintő  egyes  szabályokról  szóló  rendelet-tervezetben 
megfogalmazott helyettesítési díjra 500 E Ft kerüljön meghatározásra.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző
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6.napirend
Előterjesztés  lakossági  bejelentés  alapján  Fürdő  utca  teljes  hosszában  fekvőrendőrök 
elhelyezésére

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Szűcs  István  vezető  főtanácsost  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Szűcs  István  vezető  főtanácsos: az  utak  forgalomszabályozásáról   20/1981.Korm.rendelet  ide 
vonatkozó részeit idézi. Fekvőrendőrt főútvonalon nem lehet elhelyezni. Lakóövezetekben el lehet 
helyezni. Csak oda lehet elhelyezni, forgalomlassítás céljából, ahol járművezető figyelmét felhívja a 
fokozott  veszélyhelyzetre.  A Fürdő utcában forgalomlassítást  alkalmaz az önkormányzat  ki  kell 
tábláznia.  Az  aszfaltozás  a  Harmat  utcáig  megtörtént.  Szakmailag  nem javasolt  a  Fürdő  utcai 
forgalomlassító  elhelyezése.  A  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  sem  javasolja  a 
forgalomlassítók kihelyezését.
Kiss Dénes László: javasolja a kérelme elutasítani. A jelenlegi forgalomlassítók ki vannak táblázva.
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   levelet lehetne írni, hogy az önkormányzat a területrendezés után 
lakóövezetet tervez kialakítani.
Szalai Gábor: beszélt a kérelmezők vezetőjével és azt a tájékoztatást kapta, hogy minden költséget a 
lakók  fedeznek,  ami  a  forgalomlassítók  kihelyezésével  kapcsolatos.  Javasolja,  hogy a  jövő  évi 
költségvetésben különítsenek el járdaépítésre.
Vad Mária alpolgármester: ha egy utcába kihelyezik a forgalomlassítókat, akkor több utca is fogja 
kérni.
Szűcs István vezető főtanácsos: a Szabadság utca gyűjtőút, a Fürdő utca bevezető út.
Lomen Attila: forgalmi rend változtatás is megoldás lehet.
Juhász Sándor polgármester: balesetveszélyes.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :    elmondja  a  határozat-tervezetet:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy  lakossági  bejelentés  alapján  a  Fürdő  utca  teljes  hosszában  forgalomlassítók  kihelyezését 
utasítsa  el.  Kéri  a  bizottságot,  hogy  javasolja  elfogadásra  a  Képviselő-testületnek  a  határozati 
javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

77/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

A Fürdő utca teljes hosszában forgalomlassítók kihelyezéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy  lakossági  bejelentés  alapján  a  Fürdő  utca  teljes  hosszában 
forgalomlassítók kihelyezését utasítsa el.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

7.napirend
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Előterjesztés Jujutsu Ifjúsági Kör jutalomkeretének biztosítására
Tóth Attila levezető   bizottsági tag  :   felkéri Borbás Elvira képviselőt az előterjesztés ismertetésére.
Borbás Elvira:   első ízben rendezték meg Magyarországon a Jujutsu Ifjúsági Európa Bajnokságot, 
melyen a Monorierdőn sportolók szép eredményeket értek el. Felsorolja a helyezéseket. Javasolja, 
hogy az elért eredményeket jutalmazzák meg. Könyvet gondolt meg valamilyen érmet kb. 50 E Ft 
értékben. El kellene dönteni, hogy az 5. helyezetteket is jutalmazzák e.
Lomen Attila: nem javasol érmet adni, mert azt már kaptak a versenyzők, és annál szebb nincs, 
inkább pólót kellene adni, mert arra van szükségük.
Borbás Elvira: el kell dönteni, hogy az egyesületet díjazzák, vagy a versenyzőket.
Juhász Sándor polgármester: az egyént javasolja jutalmazni.
Kiss Dénes László: differenciálást javasol, és emléklapot.
Tóth Attila  levezető    bizottsági  tag  :   50 E Ft fedezetét  kell  megtalálni.  A víz-csatorna beruházás 
előirányzatát javasolja fedezetül.
Borbás Elvira: 60 E Ft-ot javasol, mert akkor az 5.helyezzetteknek is jut.
Vargáné  Vass  Éva  jegyző: általános  tartalék  terhére  javasolja  a  jutalomkeret  fedezetének 
meghatározását.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   elmondja  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy a Jujutsu Ifjúsági Kör Jujutsu Európa Bajnokságon részt vett, eredményt elért versenyzőinek 
egyéni jutalmazására 50 E Ft-ot határozzon meg, a költségvetésben általános tartalék terhére. Az 
összeg helyezettek szerinti szétosztását az Oktatási,  Kulturális és Sport Bizottság határozza meg. 
Kéri a bizottságot, hogy javasolja elfogadásra a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

78/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

A Jujutsu Ifjúsági Kör Jujutsu Európa Bajnokságon részt vett, eredményt elért 
versenyzőinek egyéni jutalmazásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy  a  Jujutsu  Ifjúsági  Kör  Jujutsu  Európa  Bajnokságon  részt  vett, 
eredményt elért versenyzőinek egyéni jutalmazására 50 E Ft-ot határozzon meg, a költségvetésben 
általános tartalék terhére. Az összeg helyezettek szerinti felosztását az Oktatási, Kulturális és Sport 
Bizottság határozza meg.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

8.napirend
Előterjesztés haszonbérleti kérelmekre

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Szűcs  István  vezető  főtanácsost  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Szűcs István vezető főtanácsos: írásos előterjesztés készült. A két kérelmező a mellékelt térképen 

12



bejelölt  ingatlanokat  kérte  haszonbérletbe.  A  jelenleg  megkötött  haszonbérleti  szerződések 
december 31-ével lejárnak. Javasolja a bizottságnak a kérelmek elutasítását.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   elmondja  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy a Gudrica Gergely és Gödöllei Gábor monorierdői lakosok haszonbérletre vonatkozó kérelmét 
utasítsa  el.  Kéri  a  bizottságot,  hogy  javasolja  elfogadásra  a  Képviselő-testületnek  a  határozati 
javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága

79/2008. (VII.28.) PTB.
határozata

Gudrica Gergely és Gödöllei Gábor monorierdői lakosok haszonbérletre vonatkozó 
kérelmének elutasításáról

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy  a  Gudrica  Gergely  és  Gödöllei  Gábor  monorierdői  lakosok 
haszonbérletre vonatkozó kérelmét utasítsa el.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

9.napirend
Előterjesztés közvilágítás bővítésére

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Szűcs  István  vezető  főtanácsost  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Szűcs  István  vezető  főtanácsos: írásos  előterjesztés  készült.  Több  lakossági  kérelem érkezett  a 
közművilágítás bővítésére. Árajánlatokat kért be a kiépítésre. Személyesen tárgyalt a polgármester 
úrral  együtt  a  Démász  képviselőjével.  A  Névtelen  utca  osztatlan  közös  tulajdonban  van,  6 
tulajdonosa van. Ez az út magánút. A bizottságban már régebben elhangzott,  hogy ne fizesse az 
önkormányzat a kiépítést, mivel az út nem az önkormányzat tulajdona. 40 napos bekötési határidőt 
vállalt  a Démász.  Két darab lámpatestet  tudna ide lehelyezni a szolgáltató.  Felvette a Marozsán 
Viktóriával a kapcsolatot, és tájékoztatta, hogy az önkormányzat hajlandó a bekötést elvégeztetni a 
tulajdonosok költségére. Kérte a tulajdonosi nyilatkozatokat a költség kifizetéséről, tehát ez nem 
kerül semmibe az önkormányzatnak. A Démász  nem köt szerződést magánszemélyekkel. A Vénusz 
utca jól megvilágított,  3 lámpatest  található.  Az utca végén lévők kértek világítást.  A költségek 
azért  magasabbak,  mert  a villanyoszlop kerítéseken belül található,  és  kívülre kell  helyezni,  ez 
tervezéssel  jár  együtt.  A Bokor és  a  Futó utcába  kellene  1 lámpatestet  kihelyezni  kábelezéssel 
együtt.  A Sólyom utcától a Szabadság utcáig az oszlopok megvannak, de a vezeték hiányzik. A 
Fenyő utcának a Tölgyfa utcáig van kiépítve a villamos hálózat. A Fenyő utcánál rendezni kell a 
tulajdonviszonyokat.  Felolvassa  a  Démász  levelét,  melyben  lehetőséget  kínálnak  a  keret 
felhasználásra.  A  szerződéstervezet  végén  található  a  Démász  lehetőséget  nyújt  arra,  hogy  az 
önkormányzat részletekben fizessen neki. Az árajánlat szeptember 15-ig érvényes.  Felolvassa az 
előszerződés tájékoztatását.  A Démász a Tél utcai trafóházat bővíti. A bővítés érinti a Szabadság 
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utcát,  az Ősz utcát,  és a Nyár utcát.  Ezekre az utcákra használati  díjat  fizet.  Véleménye szerint 
javasolja a Bizottság a Képviselő-testületnek, hogy hatalmazza fel a polgármestert és a jegyzőt a 
szerződés aláírására. Fizetési kötelezettség csak a jövő évet terheli.
Vad Mária alpolgármester: milyen megfontolásból esett ezekre az utcákra a választás? A Diófa-
Pacsirta-Sas utca között nincs világítás.
Szűcs István vezető főtanácsos: bejárás alapján. Koncepciót lehet kidolgozni a kiépítésre.
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :    elmondja  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert, és Vargáné Vass Éva jegyzőt a Démász Rt.-vel 
kötendő  szerződés  megkötésére  a  Monorierdő  területén  elvégezendő  közművilágítás  bővítése 
tárgyában.  Kéri  a  bizottságot,  hogy  javasolja  elfogadásra  a  Képviselő-testületnek  a  határozati 
javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének

Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága
80/2008. (VII.28.) PTB.

határozata

 Démász Rt.-vel kötendő közművilágítás bővítéséről szóló szerződésről

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek,  hogy hatalmazza  fel  Juhász  Sándor  polgármestert,  és  Vargáné  Vass  Éva 
jegyzőt  a  Démász  Rt.-vel  kötendő  szerződés  megkötésére  a  Monorierdő  területén  elvégezendő 
közművilágítás bővítése tárgyában.

Határidő: azonnal, soros képviselő-testületi ülés
Felelős:  Dr.Práczki Péter bizottsági elnök 
       Vargáné Vass Éva jegyző

10.napirend
Előterjesztés az „önkormányzatok tulajdonosi megállapodás, egyezségre Monorierdő önálló 
településsé  nyilvánítását  követő  vagyonmegosztásról”  szóló  megállapodás-tervezet 
véleményezésére 

Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :   felkéri  Juhász  Sándor  polgármestert  az  előterjesztés 
ismertetésére.
Juhász Sándor polgármester: a megállapodás tervezetet egyeztette az ügyvédasszonnyal és a jegyző 
asszonnyal.  Kisebb  javításokat  javasol.  A  tervezet  1.  és  2.  pontjában  a  „pénzkezelő  intézet” 
megfogalmazás helyet „számlavezető pénzintézet” a helyes.
Az   1.1.  pont  első  sora  „Monor  Város  Önkormányzati  jogait  gyakorló  képviselő-testület 
megbízatása Monorierdő község közigazgatási területe és önkormányzati  jogai vonatkozásában a 
választás napjával megszűnt…”
A 2.1. ponthoz: ellentétes a tervezet tartalma a  Képviselő-testület 96/2008.(V.29.) kt. határozat 6. 
pontjával.
2.2. ponthoz: javaslom, hogy a felmerült és a bíróság által megállapított költségeket 50-50%-ban 
viseljük.
A 2.3.1. ponthoz „a képviselőik által aláírt” szövegrész helyes, illetve az 1. sz. melléklet feltüntetése 
a terület határra vonatkozóan
2.3.2. ponthoz. 2. sz. melléklet ez a bel- és külterületi ingatlan katasztert foglalná magában.
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A 2.3.3. ponthoz  „Az alperes Önkormányzat  ezen bíróság által  jóváhagyott  egyezség aláírásával 
egyúttal bejegyzési engedélyt (3.sz. melléklet) ad arra, hogy …..”
A 2.4.1.b.  ponthoz annak második bekezdéséhez javaslom, hogy a képviselő-testület kösse ki, hogy 
hitel- tehermentesen szerzi meg ezeket az ingatlanokat.
A  2.4.2.c.   ponthoz  kiegészítés:  „az  alperes  önkormányzat  kijelenti,  hogy  e  vonatkozásban  a 
felperessel szemben semmilyen elszámolási vagy egyéb vagyoni igényt az egyezség jóváhagyását 
követően nem érvényesít.”
A 2.5.1.  ponthoz:   a  reális  költségen  megoldható  kifejezés  határozatlan  jogi  fogalom,  ezért  az 
alábbiakat  javaslom:
„műszakilag  megoldható  szennyvízcsatorna  és  vízbekötések  költségeit  alperes  önkormányzat 
vállalja, illetve elvégezteti 2009.05.01-ig”
Összegezve: 
Igazán lényeges a 2.4.1 és a 2.5.1. pontokhoz tett észrevétel.
Az önkormányzat  jogi képviselője áttekintette a megküldött  megállapodás tervezetet,  megítélése 
szerint a megküldött szöveggel is aláírható, az általa is javasolt módosítások arra vonatkoznak, hogy 
Monorierdőnek  ne  kelljen  később  semmilyen  jognyilatkozatra  várnia  vagy  más  jogvitába 
keverednie ezekben a kérdésekben.
Vargáné Vass Éva: a későbbi jogvitákat el lehet kerülni azzal, hogy a szerződés elválaszthatatlan 
mellékletét  képezik  a  mellékletek. KMOP elnevezést  javasolják  kivenni,  mert  mindegy  melyik 
pályázaton nyer Monorierdőt pályázati önrész nem terheli.
Juhász Sándor polgármester: javaslata szerint, hatalmazza fel a Képviselő-testület őt és a jegyzőt a 
szerződés aláírására. Január 1-től már minden terület meg kell vásárolnia az önkormányzatnak.
Vad Mária alpolgármester: záró rendelkezések 2 pontja, jó emlékszik, hogy Monorral együtt kell. 
Nem Monornak kellene a bejegyzést fizetni? 
Juhász  Sándor  polgármester: a  ráeső  részt  fizeti  Monornak  kell  helyrajzi  számokat  változtatni, 
Monorierdőnek minden helyrajzi száma jó. 
Tóth  Attila  levezető    bizottsági  tag  :  e  lmondja  a  határozati  javaslatot:  Monorierdő  Község 
Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek, 
hogy az alábbi módosításokkal együtt fogadja el a megállapodás-tervezetet:
A  tervezet  1.  és  2.  pontjában  a  „pénzkezelő  intézet”   megfogalmazás  helyet  „számlavezető 
pénzintézet” a helyes.
Az   1.1.  pont  első  sora  „Monor  Város  Önkormányzati  jogait  gyakorló  képviselő-testület 
megbízatása Monorierdő község közigazgatási területe és önkormányzati  jogai vonatkozásában a 
választás napjával megszűnt…”
A 2.1. ponthoz: ellentétes a tervezet tartalma a  Képviselő-testület 96/2008.(V.29.) kt. határozat 6. 
pontjával.
2.2. ponthoz: javaslom, hogy a felmerült és a bíróság által megállapított költségeket 50-50%-ban 
viseljük.
A 2.3.1. ponthoz „a képviselőik által aláírt” szövegrész helyes, illetve az 1. sz. melléklet feltüntetése 
a terület határra vonatkozóan
2.3.2. ponthoz. 2. sz. melléklet ez a bel- és külterületi ingatlan katasztert foglalná magában.
A 2.3.3. ponthoz  „Az alperes Önkormányzat  ezen bíróság által  jóváhagyott  egyezség aláírásával 
egyúttal bejegyzési engedélyt (3.sz. melléklet) ad arra, hogy …..”
A 2.4.1.b.  ponthoz annak második bekezdéséhez javaslom, hogy a képviselő-testület kösse ki, hogy 
hitel- tehermentesen szerzi meg ezeket az ingatlanokat.
A  2.4.2.c.   ponthoz  kiegészítés:  „az  alperes  önkormányzat  kijelenti,  hogy  e  vonatkozásban  a 
felperessel szemben semmilyen elszámolási vagy egyéb vagyoni igényt az egyezség jóváhagyását 
követően nem érvényesít.”
A 2.5.1.  ponthoz:   a  reális  költségen  megoldható  kifejezés  határozatlan  jogi  fogalom,  ezért  az 
alábbiakat  javaslom:

15



„műszakilag  megoldható  szennyvízcsatorna  és  vízbekötések  költségeit  alperes  önkormányzat 
vállalja, illetve elvégezteti 2009.05.01-ig”
Kéri a bizottságot, hogy javasolja elfogadásra a Képviselő-testületnek a határozati javaslatot.

A Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:
Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének

Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottsága
81/2008. (VII.28.) PTB.

határozata

Az „önkormányzatok tulajdonosi megállapodás, egyezségre Monorierdő önálló településsé 
nyilvánítását követő vagyonmegosztásról” szóló megállapodás-tervezetről

Monorierdő  Község  Önkormányzatának  Pénzügyi  és  Területfejlesztési  Bizottsága  javasolja  a 
Képviselő-testületnek, hogy az alábbi módosításokkal együtt fogadja el a megállapodás-tervezetet:
– A tervezet  1.  és  2.  pontjában a  „pénzkezelő  intézet”   megfogalmazás  helyet  „számlavezető 

pénzintézet” a helyes.
– Az   1.1.  pont  első  sora  „Monor  Város  Önkormányzati  jogait  gyakorló  képviselő-testület 

megbízatása Monorierdő község közigazgatási területe és önkormányzati jogai vonatkozásában 
a választás napjával megszűnt…”

– A 2.1. ponthoz: ellentétes a tervezet tartalma a  Képviselő-testület 96/2008.(V.29.) kt. határozat 
6. pontjával.

– 2.2. ponthoz: javaslom, hogy a felmerült és a bíróság által megállapított költségeket 50-50%-
ban viseljük.

– A  2.3.1.  ponthoz  „a  képviselőik  által  aláírt”  szövegrész  helyes,  illetve  az  1.  sz.  melléklet 
feltüntetése a terület határra vonatkozóan

– 2.3.2. ponthoz. 2. sz. melléklet ez a bel- és külterületi ingatlan katasztert foglalná magában.
– A 2.3.3. ponthoz „Az alperes Önkormányzat ezen bíróság által jóváhagyott egyezség aláírásával 

egyúttal bejegyzési engedélyt (3.sz. melléklet) ad arra, hogy …..”
– A 2.4.1.b.  ponthoz annak második bekezdéséhez javaslom, hogy a képviselő-testület kösse ki, 

hogy hitel- tehermentesen szerzi meg ezeket az ingatlanokat.
– A 2.4.2.c.  ponthoz kiegészítés:  „az alperes önkormányzat kijelenti,  hogy e vonatkozásban a 

felperessel  szemben  semmilyen  elszámolási  vagy  egyéb  vagyoni  igényt  az  egyezség 
jóváhagyását követően nem érvényesít.”

– A 2.5.1. ponthoz:  a reális költségen megoldható kifejezés határozatlan jogi fogalom, ezért az 
alábbiakat  javaslom:

– „műszakilag  megoldható  szennyvízcsatorna  és vízbekötések  költségeit  alperes  önkormányzat 
vállalja, illetve elvégezteti 2009.05.01-ig”,

valamint hatalmazza fel Juhász Sándor polgármestert és Vargáné Vass Éva jegyzőt a megállapodás 
aláírására.

Több napirendi  pont  nem lévén  Tóth  Attila  levezető  bizottsági  tag  megköszöni  a  Pénzügyi  és 
Területfejlesztési Bizottság munkáját és az ülést 19 óra 27 perckor bezárja.

K.m.f.

Tóth Attila          Kiss Dénes László
levezető bizottsági tag        jegyzőkönyv hitelesítő

Sahin-Tóth Jenőné
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jegyzőkönyvvezető 
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